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ZÁPISNICA ČÍSLO  4/2017 
 

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Bziny, ktoré sa uskutočnilo 30. novembra 

2017 o 17.00 hod v miestnosti Slovensko-Poľského priateľstva v kultúrnom dome Bziny, 

na ul. Brezovecká č. 96/8, kde sídli Obecný úrad. 

 

Celkový program  rokovania  OZ v nasledovnom znení :  

 

Program rokovania 

 

 Obecné zastupiteľstvo na svojom zasadnutí prerokovalo: 

1.  Otvorenie zasadnutia 

2.  Predloženie a schválenie programu rokovania OZ 

3.  Určenie overovateľov zápisnice  

4. Návrh rozpočtu na rok 2018 

5.   Interpelácie poslancov 

6.   Informácie starostu obce 

7.   Návrh na uznesenie 

8.   Diskusia 

9.   Záver 

 

Bod č. 1.: Otvorenie zasadnutia 

Rokovanie obecného zastupiteľstva v Bzinách otvoril a viedol  PhDr. Ján Beňuš, starosta obce 

Bziny. Hneď v úvode privítal všetkých prítomných a konštatoval, že  obecné zastupiteľstvo  

bolo zvolané v zmysle zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení, vrátane jeho neskorších 

zmien a doplnkov. Rokovanie obecného zastupiteľstva vyhlásil za uznášania schopné, keďže 

z celkového počtu 7-mich  poslancov bolo prítomných päť čo je  71.429 % účasť. Poslankyňa 

Janka Dulíková bola ospravedlnená z pracovných dôvodov. Poslanec Ján Pšenák prišiel na 

zastupiteľstvo pri prejednávaní bodu č. 4. 

Návrh programu zasadnutia obecného zastupiteľstva bol poslancom doručený elektronicky aj 

do schránok spolu s pozvánkou na zasadnutie obecného zastupiteľstva.  

 

Bod č.2.: Predloženie a schválenie programu rokovania OZ 
Program bol predložený a schválený bez zmien jednohlasne.  

 

Hlasovanie za schválenie programu: 

prítomných: 5 za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 

 

Bod č. 3.: Určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

Za overovateľov zápisnice boli navrhnutí a schválení:. Jozef Brtoš a Ing. Milan Duraj 

Návrhová komisia na zostavenie uznesenia: Jozef Brtoš a Ing. Milan Duraj 

Zapisovateľkou sa stala Ivana Dvoršťáková 

 

Návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo schvaľuje overovateľov zápisnice a návrhovú 

komisiu zostavovateľov uznesenia 

hlasovanie: prítomných: 5 za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 
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Bod č.4.: Návrh rozpočtu na rok 2018 

Poslanci diskutovali o návrhu p. poslanca Ing. Duraja, ktorý navrhoval zníženie ročnej sadzby 

daní z pozemkov a sadzieb. Poslanci dostali elektronickou poštou materiál, ktorý približne 

vyčísľoval ako sa zníženie odzrkadlí na celkových sumách DZN. Návrh p. poslanca Duraja 

a tabuľka s prepočtami tvoria prílohu tejto zápisnice. Poslancom bolo vysvetlené, že zníženie 

daní je pozitívne len pre daňovníkov, ktorý si celú výšku dane platia sami a neplatí za nich 

nájomca pôdy, ktorým je PDDK. Tu bola vznesené pripomienka p. Durajom, že len štvrtinu 

znižovanej sumy tvoria dane za pôdu a asi jedna polovica znižovanej sumy je daň zo stavieb 

na bývanie-rodinné domy + byty. Starosta mu na to odpovedal, že pre súkromné osoby ako je 

napríklad on  Milan Duraj alebo on Ján Beňuš alebo tí čo si daň platia celú a následne 

prenajímajú iným podniateľom, je toto zníženie výhodné ale pre obec nie, to znamená že je to 

sebecký krok  navrhovateľa zníženia daní, aby bol vo výhode on a nie obec. P. Durajovi bolo 

taktiež povedané, že to nie je štvrtina ale takmer polovica a z tejto sumy daňovníci takmer nič 

nepocítia, lebo túto daň platí najomca a tým je PDDK, ale pre neho by to výhodné bolo keďže 

si celú daň platí sám a či on ako poslanec zastáva záujmy výsostne svoje alebo obecné. 

 Starosta a ostatní poslanci ešte podotkli, že ľudia sú už naučení platiť a celková suma DZN 

nepredstavuje vysokú sumu, s ktorou by mali poplatníci problém. Zároveň upozornil na to, že 

tieto dane sú príjmom obce a pokiaľ by malo prísť k takémuto radikálnemu zníženiu cca o 

4000 Eur, poslanci budú musieť radikálne upraviť niektoré položky v rozpočte. Na námietku 

p. Duraja že v meste sú tie dane nižšie mu bolo odpovedané, že mesto si to pri FO môže 

dovoliť pretože jeho príjmy z DZN tvoria hlavne dane od právnických osôb ale v Bzinách je 

situácia úplne iná a on by ju poznať mal. 

 So znížením sadzieb však väčšina poslancov nesúhlasila aj vzhľadom k sumám ktoré 

poplatníci ročne platia.  Starosta ďalej uviedol že navrhuje znížiť poplatok za KO o jedno 

euro, z dôvodu zlepšenia triedenia komunálneho odpadu – obec Bziny má v treťom kvartáli 

najvyšší zber v prepočte na obyvateľa. VZN sa  bude schvaľovať po zákonnom zverejnení na 

úradnej tabuli. Poslanci súhlasili.  

 

Návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo neschvaľuje návrh na zníženie ročnej sadzieb daní 

z nehnuteľnosti. 

hlasovanie: prítomných: 5  

za: 1 (Duraj) proti: 3 (Brtoš, Danková, Marettová) zdržal sa: 1(Jakubjak) 

 

Návrh rozpočtu na rok 2018 pol prečítaný p. Durajovou. Každá položka a suma boli nahlas 

prečítané, položky boli menené a upravované  poslancami  priebežne a postupne. Pri 

niektorých položkách bolo podané vysvetlenie. Rozpočet sa dopĺňal o položku pre OZ Chuť 

žiť, položku na spoločný stavebný úrad, o 2 kamery ku ČOV. DHZ bola navýšená suma na 

oslavy  90. Výročia DHZ Bziny. Navýšená bola aj položka na nákup peliet a na audit. 

Niektoré položky boli zrušené. Poslanec p. Jakubjak ako prvý namietol položku na novú cestu 

na ulici Na Hradách a povedal ako sa môže stavať cesta na nevysporiadaných pozemkoch, na 

čo starosta odpovedal, že vlastníci domov na danom úseku cesty chcú pozemky obci darovať, 

pripojil sa aj poslanec p. Duraj. Poslanci odmietli rozpočtovú položku na vybudovanie novej 

cesty na ulici Na Hradách a daná suma bola prerozdelená – navýšenie položky na 

rekonštrukciu lavice a zvyšok na rekonštrukciu ciest. 

 

Návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo schvaľuje upravený návrh rozpočtu na rok 2018 

hlasovanie: prítomných: 6  

za: 4 (Brtoš, Marettová, Danková, Jakubjak) proti: 1 (Duraj) zdržal sa: 1(Pšenák) 
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Bod č.5.: Interpelácie poslancov 

p. Brtoš:  cintorín a p. Kršáková? 

p. Duraj: znova som sa s ňou rozprával, stále trvá na svojich požiadavkách a podľa vyjadrení 

pani Kršákovej sa kopalo na jej pozemku bez jej vedomia a súhlasu, pričom obec určovala 

kde sa hroby majú kopať 

starosta: preveríme dátumy na hroboch na pozemkoch p. Kršákovej, keďže hroby tam stoja už 

dávno. Momentálne sa pochováva na obecných pozemkoch. Pokiaľ teda nebude možná 

dohoda, pristúpi sa na vyvlastnenie vo verejnom záujme, na základe rozhodnutia OZ. 

p. Duraj: pozemky pre urbár Bziny na výmenu podľa požiadaviek urbáru už obec vhodné 

nemá, nech si urbárnici sami vyberú pozemky o ktoré by mali záujem. 

Marettová: aká cesta sa ide robit na Hradách a lavica? 

- Toto bolo prejednané pri rozpočte 

 

Návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie: 

 informácie o cintoríne 

informácie o pozemkoch pre urbár 

hlasovanie:prítomných: 5 za: 5 proti: 0 zdržal sa: 0 

 

Bod č 6.:Informácie starostu  

Starosta informoval: 

- O splatení úveru – obec dňa 10.11. 2017 previedla poslednú splátku úveru, starosta 

oznámil poslancom že obec je bez dlhov, v dobrej finančnej kondícii, čo ho veľmi teší, 

obec má nové Komunitné centrum, ktoré je plne funkčné, vyhľadávané a už aj úplne 

splatené. Táto veľká investícia sa podarila dotiahnuť do konca s budúcimi dlhodobými 

benefitmi pre obec 

- O nutnosti prijať VZN o poskytovaní dotácií, tu sa jednalo o OZ Chuť žiť, ktoré 

poskytuje služby občanom obce a participuje na aktivitách obce. Tu sa dohodlo, že 

prijatie VZN sa uskutoční na nasledujúcom zasadnutí. 

- O návrhu občana zameniť plné kanalizačné poklopy za mrežované, tu sa diskutovalo 

o tom, že dažďová vody by nemala ísť do kanalizácie a v mestách je to spoplatnené. 

- O odpovedi SSE Distribúcie ohľadom častých výpadkov elektrickej energie 

- O žiadosti o pomoc pre postihnutého chlapca z Prešova– toto bolo zamietnuté, 

poslanci sa vyjadrili, že pomoc by mala byť lokálna 

- O podaných projektoch obce, realizovaných akciách obce, schválených projektoch 

obce a iných aktivitách obce – zoznam je prílohou tejto zápisnice 

- O audite na obecnom úrade, k dispozícii bola správa audítora, ktorý nezistil závažné 

porušenia 

- O pripravovaných akciách obce – Mikuláš, Mikulášsky jumping, Prechod Bzinským 

chotárom, Trojkráľový šachový turnaj, stolnotenisový turnaj, privítanie Nového roka 

o Obecnom a Farskom plese a o detskom karnevale. 

  

Návrh na uznesenie : Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie informácie starostu obce 

hlasovanie: prítomných: 6 za: 6 proti: 0 zdržal sa: 0 

 

Bod č. 7. Návrh na uznesenie 

Návrh na uznesenie zostavené návrhovou komisiou dňa 30.11.2017 

Viď. Príloha uznesenie č.4 /2017 
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Uznesenie č. 4/2017 zo dňa 30.11.2017 z celkového počtu 6 poslancov pri hlasovaní každého 

bodu samostatne, bolo schválené piatimi hlasmi a tvorí prílohu tejto zápisnice, poslanec Ing. 

Milan Duraj hlasoval proti 

 

Bod č. 8. Diskusia 

 p. Marettová požiadala prítomných o pomoc v súvislosti s nadchádzajúcim adventom 

a požiadala starostu o sponzorský dar, ktorý to prisľúbil 

 p. Jakubjak vyslovil v mene Farskej rady poďakovanie pracovníkom obce za 

celoročnú starostlivosť a pomoc pri údržbe  farských priestorov a za smetný kôš ku 

kostolu. 

 poslanci sa informovali o projekte na lavicu, cena, ako by sa to robilo , čo by sa 

použilo 

 starosta priniesol darovaciu zmluvu, kde pán Polák daroval pozemky obci, v súvislosti 

s obvineniami p. Málika na predchádzajúcom obecnom zastupiteľstve.  

 p. Málik priniesol zápisnice, kde obec menila pozemky ktoré dostala od p. Poláka s p. 

Beňušovou a kde p. Duraj našiel chyby v dátumoch,  p. Duraj podľa predmetnej  

zápisnice uviedol, že p. Beňušová požiadala o výmenu pozemkov rok po konaní 

obecného zastupiteľstva, ktoré jej výmenu schválilo. Ďalej podľa údajov v zápisnici, 

že jej súčasťou bolo aj schválenie uznesenia č. 4/2012 s dátumom o rok neskorším ako 

bol termín konania zastupiteľstva – uznesenie s takýmto dátumom neexistuje. 

Záverom p. Duraj podotkol, že táto zápisnica obecného zastupiteľstva  bola overená 

poslancami vtedajšieho zastupiteľstva a starostom obce.  Taktiež p. Duraj vyslovil 

otázku či uznesenie prijaté na základe zápisnice z tohto obecného zastupiteľstva je 

platné. 

p. Durajovi bolo vysvetlené, že zápisnica nie je súčasťou uznesenia a toto uznesenie je 

platné a je k nahliadnutiu na obecnom úrade, kde si ho ktokoľvek môže prezrieť. Nie 

zápisnica ale uznesenie je rozhodujúce pri konaniach a v tomto prípade nie je chybné 

a je existujúce. Chyba, ktorá vznikla bola vysvetlená aj p. Durajovou. p. Durajová sa 

ospravedlnila za chybné dátumovanie v danej zápisnici a taktiež uviedla že žiadosť p. 

Beňušovej bola prijatá 9.11.2012 a tvorí prílohu predmetnej zápisnice. Za správnosť 

zápisnice sú zodpovední aj overovatelia a bohužiaľ si túto chybu nevšimli ani oni. 

Svoju chybu uznáva a bude ihneď zjednaná náprava. 

Uznesenie ktoré je súčasťou o zmluvy o zámene pozemkov medzi obcou a p. 

Beňušovou je v súlade s platnou legislatívou na základe ktorého bola zámena 

prevedená. P. Beňušová podala žiadosť včas aby vtedajší poslanci mohli prehodnotiť 

zámenu a teda aj súhlasili, P. Beňušová napríklad darovala svoj pozemok pod 

ihriskom obci.  

Ostatní poslanci ospravedlnenie p. Durajovej prijali a skonštatovali, že pomýliť sa 

môže každý a nie je to len jej chyba, overovatelia sú na to aby skontrolovali správnosť 

zápisnice. 

 K obvineniu p. Málika z minulého zastupiteľstva starosta uviedol nasledovné: 

Obvinenia boli vznesené na adresu p. Beňušovej, ktorá vlastní pozemky pod 

autocvičiskom ktoré údajne nadobudla od p. Poláka. Na základe zistení hlavnej 

kontrolórky obce p. Varmusovej autocvičisko p. Beňušovej  je  postavené na 

nasledujúcich pozemkoch – parcela č. 1895 nadobudnuté p. Beňušovou v roku 2012 

od p. H. Záhorovej, parcela č.1896 nadobudnuté v roku 2017 od zos. P. M. 

Hrubjakovej a na parcele č. 1901 nadobudnuté v r. 2004 od p. I. Pšenáka. Obvinenia p. 

Málika sú teda neopodstatnené.  
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Tu bolo znovu opakované starostom , že p. Polák daroval pozemky všetkým, ktorý 

prejavili záujem, dostala ich zadarmo nielen obec ale aj p. Málik a aj ostatní. Ak by 

o pozemky prejavil záujem on ako súkromná osoba tak by taktiež pozemky dostal, 

toto však neurobil a pozemky chcel pre obec. Obec daný pozemok s p. Beňušovou 

vymenila za hodnotnejší, je na to riadne uznesenie a OZ to vtedy riadne schválilo. 

Obec sa zaviazala starať sa o hrob, čo aj dodržiava, ale nik z ostatných obdarovaných 

napríklad o toto nejaví záujem.   

 

Návrh na uznesenie : Obecné zastupiteľstvo ukladá opravenie zápisnice 4/2012 

Hlasovanie: prítomných: 6 za: 6 proti: 0 zdržal sa: 0 

 

 

 

 

 

Bod č. 9:  Záver 
Týmto bol program zo   zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Bziny, ktoré sa uskutočnilo 

30. novembra 2017 prerokovaný. PhDr. Ján Beňuš, starosta obce poďakoval prítomným za 

účasť a obecné zastupiteľstvo ukončil.  

 

 

 

 

 

 

                                                                                             

                                                                 PhDr. Ján Beňuš 

                                                                                                    starosta obce 

 

za overovateľov: 

Jozef Brtoš 

Ing. Milan Duraj 

 

 

Zapísala: Ivana Dvoršťáková 


